

# مجلة حمورابي للدراسات

تصدر عن مركز حمورابي للبحوث والدراسات الاستراتيجية



# HAMMURABI

## Journal for Studies

Issued by Hammurabi Center for Research and Strategic Studies

- آلية تحديد موعد الانتخابات في الدستور والتشريع العراقي
- أحكام جريمة الضوضاء الماسة بالسكينة العامة في التشريع العراقي
- متطلبات البناء وتطوير القدرات العسكرية العراقية في ظل التهديدات القائمة

37

- The Mechanism for Determining the date of the Elections in the Iraqi Constitution and Legislation
- The Provisions of the Crime of Noise Affecting the Public Peace in the Iraqi Legislation
- The Requirements for Building and Developing Iraqi Military Capabilities in Light of the Existing Threats

الهوية التركية بين العلمانية والعثمانية الجديدة  
محددات حرية الرأي والتعبير في الاحتجاجات  
السلامية.. تركيا أنموذجاً  
الاستراتيجية التركية تجاه منطقة القرن الإفريقي

ملف العدد  
تركيا: أزمة  
في الداخل،  
واندفاع نحو  
الخارج

السنة التاسعة | شتاء | 2021

Issue File

Turkey:  
A Crisis at  
home, and a  
push abroad

Turkish identity between secularism  
and neo-Ottomanism

Determinants of freedom of opinion  
and expression in peaceful protests...  
Turkey as a model

The Turkish strategy towards the Horn  
of Africa

- دور الفضائيات العربية في تشكيل اتجاهات النخبة الأكاديمية العراقية  
إزاء المعاهدة الخليجية الإسرائيلية
- الحكومة العالمية بين المشروع العملي والهدف الطوباوي



- The Role of Arab Satellite Channels in Shaping the Attitudes of the Iraqi Academic Elite towards the Gulf-Israeli Treaty
- Global Governance between the Practical Project and the Utopian Goal

Mobile: 00964-7810234002

Fax: 00961-842304

Baghdad - Aljadiriya - P.O.Box 2405

E-mail: hcrsiraq@yahoo.com

العنوان: العراق - بغداد - الكرادة - عرصات الهندية - مجاور السفارة الصينية

بغداد - الجادرية - صندوق بريد 2405

Website: http://www.hcrsiraq.net

Is a quarterly, scientific, dexterous magazine interested in political and strategic affairs on the level of Iraq, the region and the world. Among its priorities the scientific and subjective sobriety and subjects studies and researches published in it to academic scientific research and to the scientific calendar through accredited experts. The Magazine's methodology is the scientific sobriety in what it published. It obliges researchers wishing to publish their works to guarantee that their researches and studies presented to it for publication have never been presented for publication to any party and that no part thereof or the whole of the researched were published before. The researcher will be held responsible for this guarantee.

#### **Conditions for publication:**

- **The Magazine's language:** The Arabic language, provided that the text clarity and integrity are respected.
- **Documentation of Books:** Name of the author - title of the book - publisher's name - place of publication - year of publication and the serial number of the page.
- **Documentation of Periodicals (Magazines):** Name of the author - title of the research or study - name of the magazine - publisher's name - location of the magazine - the serial issue number - the year and the serial number of the page.
- The research should not exceed 15 pages and the research paper should not exceed 5 pages size A4, the line dimension is 14 and the style is simplified Arabic. Title should be of the line size 16 and margins should be of the line size 12.
- The editorial entity may ask to enter partial or total amendments on the research or study before agreeing to publish it.
- The Magazine shall advise the researcher of the approval to publish his research or his study following its presentation for review by experts chosen by secret ballot among specialists.
- The editorial entity will notify the researcher of the acceptance of his research or study within one month of the date of its receipt and will advise him of the Magazine's issue number in which the research will be published. The Magazine apologizes for non-returning researches that were unaccepted for publication.
- Every research published in the Magazine shall be the Magazine's property and no other party may publish the research or publish translation thereof in a book, a newspaper or a periodical except after the written approval of the editor in chief.
- The researcher shall bear the full legal and ethical responsibility in case of an appearance of a theft, or adaptation or transfer from the internet site of the presented research.
- A paper and an electronic copy of the research should be sent to the Magazine's Secretariat.

مجلة علمية فصلية تعنى بالشؤون السياسية والاستراتيجية على مستوى العراق والمنطقة والعالم، وتضع في أولوياتها الرصانة العلمية والموضوعية، وتخضع البحوث والدراسات المنشورة فيها لشروط البحث العلمي الأكاديمي وللتقويم العلمي من خبراء معتمدين، ونهج المجلة الرصانة العلمية فيما تنشره، إذ تلزم الباحثين الراغبين في النشر، أن لا تكون البحوث والدراسات المقدمة إليها، قد سبق تقديمها الى أية جهة، أو تم نشر جزء أو كل منها، ويتحمل الباحث مسؤولية ذلك.

#### **شروط النشر:**

- **لغة المجلة:** اللغة العربية على أن يراعى وضوح وسلامة النص.
- **توثيق الكتاب:** اسم المؤلف - عنوان الكتاب - جهة النشر - مكان النشر - سنة النشر - رقم الصفحة.
- **توثيق الدوريات (المجلات):** اسم المؤلف - عنوان البحث أو الدراسة - اسم المجلة - جهة الاصدار - مكان المجلة - العدد - السنة - رقم الصفحة.
- إن لا يتجاوز البحث 15 صفحة والورقة البحثية 5 صفحات A4، حجم الخط 14 والنوع Simplified Arabic، والعناوين حجم الخط 16 والهوامش 12.
- يحق لهيأة التحرير أن تطلب اجراء تعديلات جزئية أو كلية على البحث أو الدراسة قبل إجازة نشرها.
- تقوم المجلة بإخطار الباحث بالموافقة على البحث أو الدراسة بعد عرضها على خبراء، والذين يتم اختيارهم على نحو سري من بين أصحاب الاختصاص.
- تقوم هيأة التحرير بإخطار الباحث بقبول بحثه أو دراسته خلال شهر من تسلمها، وتحديد العدد الذي ينشر به البحث، وتعتذر المجلة عن إعادة البحوث غير المقبولة للنشر.
- كل بحث ينشر في المجلة يكون ملك المجلة، ولا يجوز لأية جهة أخرى نشر البحث أو نشر ترجمة له في كتاب أو صحيفة أو دورية، إلا بموافقة خطية من رئيس التحرير.
- يتحمل الباحث المسؤولية القانونية والأخلاقية الكاملة، في حالة ظهور أو اقتباس أو نقل من مواقع الانترنت في البحث المقدم.
- يتم ارسال نسخة من البحث ورقية ونسخة الكترونية إلى سكرتارية المجلة.

**Issue**

**37**

9<sup>th</sup> Year

Winter 2021

# مجلة حمورابي للدراسات

تصدر عن مركز حمورابي للبحوث والدراسات الاستراتيجية

# HAMMURABI

## Journal for Studies

Issued by Hammurabi Center for Research and Strategic Studies

- آلية تحديد موعد الانتخابات في الدستور والتشريع العراقي
- أحكام جريمة الضوضاء الماسة بالسكينة العامة في التشريع العراقي
- متطلبات البناء وتطوير القدرات العسكرية العراقية في ظل التهديدات القائمة

37

- The Mechanism for Determining the date of the Elections in the Iraqi Constitution and Legislation
- The Provisions of the Crime of Noise Affecting the Public Peace in the Iraqi Legislation
- The Requirements for Building and Developing Iraqi Military Capabilities in ILght of the Existing Threats

الهوية التركية بين العلمانية والعثمانية الجديدة  
محددات حرية الرأي والتعبير في الاحتجاجات  
السلامية.. تركيا أنموذجاً  
الاستراتيجية التركية تجاه منطقة القرن الإفريقي

ملف العدد  
تركيا: أزمة  
في الداخل،  
واندفاع نحو  
الخارج

السنة التاسعة | شتاء | 2021

Issue File

Turkey:  
A Crisis at  
home, and a  
push abroad

Turkish identity between secularism  
and neo-Ottomanism

Determinants of freedom of opinion  
and expression in peaceful protests...  
Turkey as a model

The Turkish strategy towards the Horn  
of Africa

- دور الفضائيات العربية في تشكيل اتجاهات النخبة الأكاديمية العراقية  
إزاء المعاهدة الخليجية الإسرائيلية
- الحوكمة العالمية بين المشروع العملي والهدف الطوباوي



- The Role of Arab Satellite Channels in Shaping the Attitudes of the Iraqi Academic Elite towards the Gulf-Israeli Treaty
- Global Governance between the Practical Project and the Utopian Goal

Mobile: 00964-7810234002

Fax: 00961-842304

Baghdad - Aljadriyah - P.O.Box 2405

E-mail: hcrsiraq@yahoo.com

العنوان: العراق - بغداد - الكرادة - عرصات الهندية - مجاور السفارة الصينية

بغداد - الجادرية - صندوق بريد 2405

Website: http://www.hcrsiraq.net



Is a quarterly, scientific, dexterous magazine interested in political and strategic affairs on the level of Iraq, the region and the world. Among its priorities the scientific and subjective sobriety and subjects studies and researches published in it to academic scientific research and to the scientific calendar through accredited experts. The Magazine's methodology is the scientific sobriety in what it published. It obliges researchers wishing to publish their works to guarantee that their researches and studies presented to it for publication have never been presented for publication to any party and that no part thereof or the whole of the researched were published before. The researcher will be held responsible for this guarantee.

#### Conditions for publication:

- **The Magazine's language:** The Arabic language, provided that the text clarity and integrity are respected.
- **Documentation of Books:** Name of the author - title of the book - publisher's name - place of publication - year of publication and the serial number of the page.
- **Documentation of Periodicals (Magazines):** Name of the author - title of the research or study - name of the magazine - publisher's name - location of the magazine - the serial issue number - the year and the serial number of the page.
- The research should not exceed 15 pages and the research paper should not exceed 5 pages size A4, the line dimension is 14 and the style is simplified Arabic. Title should be of the line size 16 and margins should be of the line size 12.
- The editorial entity may ask to enter partial or total amendments on the research or study before agreeing to publish it.
- The Magazine shall advise the researcher of the approval to publish his research or his study following its presentation for review by experts chosen by secret ballot among specialists.
- The editorial entity will notify the researcher of the acceptance of his research or study within one month of the date of its receipt and will advise him of the Magazine's issue number in which the research will be published. The Magazine apologizes for non-returning researches that were unaccepted for publication.
- Every research published in the Magazine shall be the Magazine's property and no other party may publish the research or publish translation thereof in a book, a newspaper or a periodical except after the written approval of the editor in chief.
- The researcher shall bear the full legal and ethical responsibility in case of an appearance of a theft, or adaptation or transfer from the internet site of the presented research.
- A paper and an electronic copy of the research should be sent to the Magazine's Secretariat.

مجلة علمية فصلية تعنى بالشؤون السياسية والاستراتيجية على مستوى العراق والمنطقة والعالم، وتضع في أولوياتها الرصانة العلمية والموضوعية، وتخضع البحوث والدراسات المنشورة فيها لشروط البحث العلمي الأكاديمي وللتقويم العلمي من خبراء معتمدين، ونهج المجلة الرصانة العلمية فيما تنشره، إذ تلزم الباحثين الراغبين في النشر، أن لا تكون البحوث والدراسات المقدمة إليها، قد سبق تقديمها الى أية جهة، أو تم نشر جزء أو كل منها، ويتحمل الباحث مسؤولية ذلك.

#### شروط النشر:

- **لغة المجلة:** اللغة العربية على أن يراعى وضوح وسلامة النص.
- **توثيق الكتب:** اسم المؤلف - عنوان الكتاب - جهة النشر - مكان النشر - سنة النشر - رقم الصفحة.
- **توثيق الدوريات (المجلات):** اسم المؤلف - عنوان البحث أو الدراسة - اسم المجلة - جهة الاصدار - مكان المجلة - العدد - السنة - رقم الصفحة.
- إن لا يتجاوز البحث 15 صفحة والورقة البحثية 5 صفحات A4، حجم الخط 14 والنوع Simplified Arabic، والعناوين حجم الخط 16 والهوامش 12.
- يحق لهيأة التحرير أن تطلب اجراء تعديلات جزئية أو كلية على البحث أو الدراسة قبل إجازة نشرها.
- تقوم المجلة بإخطار الباحث بالموافقة على البحث أو الدراسة بعد عرضها على خبراء، والذين يتم اختيارهم على نحو سري من بين أصحاب الاختصاص.
- تقوم هيئة التحرير بإخطار الباحث بقبول بحثه أو دراسته خلال شهر من تسلمها، وتحديد العدد الذي ينشر به البحث، وتعتذر المجلة عن إعادة البحوث غير المقبولة للنشر.
- كل بحث ينشر في المجلة يكون ملك المجلة، ولا يجوز لأية جهة أخرى نشر البحث أو نشر ترجمة له في كتاب أو صحيفة أو دورية، إلا بموافقة خطية من رئيس التحرير.
- يتحمل الباحث المسؤولية القانونية والأخلاقية الكاملة، في حالة ظهور أو اقتباس أو نقل من مواقع الانترنت في البحث المقدم.
- يتم ارسال نسخة من البحث ورقية ونسخة الكترونية إلى سكرتارية المجلة.

Issue

37

9<sup>th</sup> Year

Winter 2021

9<sup>th</sup> Year

Winter 2021

Issue

37

9<sup>th</sup> Year

Winter 2021